

Kanta-Hämeen Järjestöneuvottelukunta

Pöytäkirja, kokous nro 2

3.6.2026 klo 14-16

Paikalla	Varsinaiset jäsenet	Paikalla	Varajäsenet
	Leppänen Elina		Soittila Karita
	Rantala Heikki		Seulamo Pirjo (jää pois työpaikkavaihdoksen vuoksi)
	Koskinen Timo		Einola Eeva
	Kaulio Pia		Walli Mari
	Adams Margit		Lintinen Milka
	Ringman Kati		Uslu Selahaddin
	Kokko Ilari		Ringman Miikkael
	Arbelin Paula		Rintala-Siira Tiina
	Yli-Pirilä Pia		Lapisto Ossi
	Kiuru-Sell Saara		Mattila Pirkko
	Stenberg Merituuli		Vehkakoski Nina
	Ounila Marjut		Linna Tuija / Rantanen Aapo
	Ylipoussu Mimmi		Raivio Johanna
	Kurppa Sirpa		Uotila Sanna
	Pakari Jussi		Hurme Arja
	Salko-Simola Tarja		Suojanen Eeva
	Nurmi Lauri		Viherä Sirpa
	Jolanki Pauliina		Lepistö Anssi
	Sortala Sari		Peltonen Miika
	Paikkala Hanna		Pirkkalainen Heli
	Lakkavaara Raili		Tamminen Heidi-Maria
	Heikkilä Niina		Huusko Kati

Lisäksi läsnä olevat yhteyshenkilöt, joilla ei ole äänestys-oikeutta:
Sarkkinen Jyri, Hämeen Liitto
Erkamo Anna, Kanta-Hämeen Hyvinvointialue
Rapila Titta-Liisi, Hämeen Setlementti ry
Paikalla myös Elias opiskelija Hämeen Setlementistä

PÖYTÄKIRJA

1. Kokouksen avaaminen ja kokousrutiinit

- Neuvottelukunnan puheenjohtaja avaa kokouksen.
- Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 14.03.

c. Osallistujien toteaminen

Päätös: Osallistujat todettiin.

Arja Hurme poistui kokouksesta klo 14.10.

d. Kokouksen päätösvaltaisuuden toteaminen

Neuvottelukunta on päätösvaltainen, kun yksi puheenjohtajiston jäsen ja vähintään puolet jäsenistä on läsnä. (Toimintaohje s.5, 1.3., kokous- ja toimintakäytännöt)

Päätös: Todettiin kokous päätösvaltaiseksi, kun suoritettun nimenhuudon jälkeen todettiin, että yli puolet järjestöneuvottelukunnan jäsenistä oli paikalla.

2. Kokouksen esityslistan hyväksyminen.

Päätös: Esityslista hyväksyttiin.

3. Pöytäkirjan tarkastajien valinta

Pöytäkirjantarkastajien toimesta tarkastettu pöytäkirja lähetetään tiedoksi neuvottelukunnan jäsenille. Pöytäkirja pyritään saamaan tarkastajille viikon kuluessa kokouksesta. Pöytäkirja tarkastetaan sähköisesti (Netvisor).

Puheenjohtaja ja sihteeri allekirjoittavat pöytäkirjan ennen tarkistamista.

Päätös: Viime kokouksessa pöytäkirjantarkastajina toimivat Marjut Ounila ja Sirpa Kurppa. Ehdotuksia pk:n tarkastajiksi ei tullut. Valitaan tarkastajiksi henkilöt, jotka nimelistassa seuraavina. Tarkastajiksi lupautuivat Tarja Salko-Simola ja Pauliina Jolanki.

4. Järjestöjen mediatiedotteet

Järjestöille on annettu mahdollisuus tehdä mediatiedote toiminnastaan vaikuttamistoimena. Puheenjohtaja hoitaa asiaa medioiden suuntaan resurssiensa puitteissa.

Tilannekatsaus: Puheenjohtaja kertoi Luotsisäätiön kuulumisista ja Luotsisäätiön tiedote päätettiin jättää mediatiedotteista pois. Muut tiedotteet on lähetetty lähettäneille tahoille tarkastettavaksi, paitsi vielä Neuroyhdistys ja Muistiluotsi pitäisi tavoittaa. Puheenjohtaja tavoittelee vielä em. järjestöjä.

Päätösesitys: Annetaan mediatiedotteiden valmistelutilanne tiedoksi neuvottelukunnalle.

Päätös: Neuvottelukunta sai tilannetiedotuksen.

Selahaddin Uslu saapui kokoukseen Keskustalolle.

Arja Hurme palasi kokoukseen klo 14.28.

Karita Soittila saapui kokoukseen klo 14.33.

5. Järjestöstrategian päivitys

Strategian valmistelukyselyyn vastasi 20.2.2026 mennessä 9 jäsenyhdistystä. Saatujen vastausten pohjalta strategiaa valmisteltiin tekoälyavusteisesti, jonka jälkeen toteutettiin uusi sähköpostikysely, jolla selvitettiin tarkemmin strategisten tavoitteiden tarkoituksenmukaisuutta ja järjestökentän mahdollisuutta osallistua tavoitteiden jalkauttamiseen. Uusi kysely lähetettiin neuvottelukunnan jäsenille 12.5. ja vastausaikaa oli 21.5. saakka. Vastauksia saatiin yhteensä 7 kpl.

Työvaliokunta piti lisäkokouksen strategian valmisteluun liittyen 27.5., jossa päätettiin, että puheenjohtaja muokkaa vielä luonnosta keskustelujen pohjalta 3.6. JNK:n kokousta varten. Muokattu versio lähetettiin neuvottelukunnalle tutustuttavaksi 1.6.

Käytiin keskustelua strategialuonnoksen sisällöstä:

Aluksi harmiteltiin vähäistä vastausten määrää ja todettiin, että järjestökentältä olisi tarpeen saada lisää tietoa strategiaa varten. Keskusteluissa pohdiskeltiin mm. seuraavia asioita:

- tekoälyn käyttöön liittyviä asioita
- osallisuuden ja tavoitteellisuuden esille nostamisen tärkeyttä
- digitalisaatiota ja digilaitteiden käyttöön liittyviä haasteita
- yhteistyötä Oma Hämeen kanssa... (Ossin kommentti).
- järjestöjen merkitystä hyvinvoinnin ja toimintakyvyn lisääjänä
- kuntien näkymistä vahvemmin toimintaympäristössä
- kuntakokeiluja ja -ketteryyttä
- järjestöjen roolia turvallisuusasioissa
- miten saadaan enemmän järjestöjen ääntä kuuluviin
- mikä on strategian pituus

Lopuksi todettiin, että strategia antaa suunnan, ei yksilöi toimenpiteitä, jotka tehdään myöhemmin strategian pohjalta.

Keskusteltiin myös siitä, olisiko hyvä toteuttaa vielä yksi sähköpostikysely ja käyttää jälleen tekoälyä, jotta kommenttien pituudelle ei tarvitse asettaa rajaa.

Päätösesitys: Toteutetaan vielä yksi sähköpostikysely ja toivotaan, että mahdollisimman moni vastaa siihen. Kysely lähtee matkaan ennen juhannusta ja se on auki kesäkuun loppuun. Syksyllä pitäisi olla pientä viilausta vaille valmiina luonnos.

Päätös: Merkitään tiedoksi valmistelun tilanne.

Niina Heikkilä saapui kokoukseen klo 14.44.

6. Järjestöasiakirjan kehittämiskohteiden toteuttaminen

Järjestöneuvottelukunnasta joulukuussa 2025 muodostettu työryhmä, johon kuuluvat Ossi Lapisto, Sirpa Kurppa ja Paula Arbelin, on asetettu pohtimaan järjestöasiakirjaan kirjattujen kehittämiskohteiden tunnistamiseen ja toteuttamiseen liittyviä asioita. Mukaan ryhmään on pyydetty myös Anna Erkamo hyvinvointialueen järjestöyhteistyön asiantuntijana.

Koska järjestöstrategia ohjaa järjestöasiakirjaan kirjattujen tavoitteiden toteuttamista, on odotettu neuvottelukunnalle lähetettyjen strategiakyselyiden vastauksia, jonka jälkeen työryhmä pääsee etenemään kehittämiskohteiden parissa työskentelyä. Ryhmä kertoi, että se pyrkii kokoontumaan vielä ennen lomakautta ja työstää esitystä neuvottelukunnan seuraavaa kokousta varten.

Hyvinvointialueen edustaja toi esiin näkemyksen, että on tarkoituksenmukaista odottaa valtion ja kumppaneiden linjauksia ennen strategian lopullista valmistumista.

Asiaan liittyen huomautettiin myös, että on hyvä huomioida hyvinvointialueille tulevat 25 mil. euroa, jotka on tarkoitettu kompensoimaan pienentyviä STEA-avustuksia.

Päätösesitys: Merkitään järjestöasiakirjan valmistelu tiedoksi ja päätetään tarvittavista jatkotoimista.

Päätös: Ryhmä kokoontuu ja työstää esitystä neuvottelukunnan syyskuun kokoukseen mennessä huomioiden kokouksessa käydyn keskustelun sisältö.

7. Aluevaltuutettujen perehdyttäminen järjestöyhteistyöhön

JNK:n kokouksessa 11.12. on päätetty yrittää perehdyttää Kanta-Hämeen järjestöyhteistyöhön, järjestöneuvottelukuntaan ja järjestöasiakirjaan Hämeenlinnan kaupunginvaltuusto, OmaHämeen aluevaltuutetut sekä Riihimäen ja Forssan kaupungit. Muihin alueen kuntiin on sovittu lähetettävän materiaalipaketit. On sovittu, että perehdyttämiseen osallistuvat JNK:n puheenjohtaja, Hämeen Setlementin toiminnanjohtaja, järjestökoordinaattori ja järjestöpäällikkö sekä Oma Hämeeltä Anna Erkamo.

Päivitys: Strategia- ja integraatiotoimialan toimialajohtaja Satu Ala-Kokko Oma Hämeeltä on yrittänyt edistää ajankohdan sopimista, mutta ajankohta ei ole vielä kukaan varmistunut. Satu on pyytänyt nyt asiakkuusjohtajaa Heli Aaltoa sovitteluun aikaa hallinnon kanssa. Työvaliokunta päätti, että järjestökoordinaattori kontaktoi Heliä ja selvittää, onko ajankohdan sopiminen ylipäänsä mahdollista, vai lähetetäänkö pelkät materiaalipaketit. Järjestökoordinaattori on soittanut Helin kanssa, mutta asia ei ole vielä selvinnyt.

Päätösesitys: Järjestökoordinaattori käy vielä keskustelua Heli Aallon kanssa ja tiedottaa neuvottelukunnalle, kun asia on saatu päätettyä.

Päätös: Toimitaan esityksen mukaisesti.

8. OTE-tiimi huolissaan järjestöjen toimintaedellytyksistä

OTE-tiimin osallistajat ovat nostaneet esiin 22.4. kokouksessaan huolensa järjestöjen toimintaedellytyksistä. Rahoitusleikkausten keskellä myös vuokrattaviin/varattaviin tiloihin on tullut tai on tulossa muutoksia (mm. Kumppanuustalon tilat). Pienillä yhdistyksillä ei ole mahdollisuuksia vuokrata esim. yleisöluennoille tiloja. Myös kohtuuhintaisista liikuntatiloista on puutetta. OTE-tiimi toivoo, että hyvinvointialueet ja kunnat selvittäisivät mahdollisuutta tarjota yhdistyksille tiloja maksutta tai mahdollisimman edullisesti.

OTE-tiimi toivoo, että järjestöneuvottelukunta voi viedä asiaa eteenpäin.

Lisäys 2.6. : OTE-tiimin sihteeri esitti järjestökoordinaattorille toiveen, että erityisesti Viipurintien terveysaseman auditorion käyttömahdollisuudesta saataisiin lisätietoa.

Anna Erkamo sanoi, että hänelle voi laittaa sähköpostikyselyä tai toiveita yksittäisistä tiloista.

Asiaan liittyen Oma Häme toteutti syksyllä 2025 tilatarvekartoitus-kyselyn (liite 1). Työvaliokunnassa käytiin uudelleen läpi kyselyä ja keskusteltiin aiheesta.

Oma Häme sai kyselyyn 37 vastausta ja silloin 65% vastaajista koki, että sopivien tilojen löytämisessä on ollut haasteita. Tulevaisuuden leikkaukset voivat kuitenkin entisestään heikentää tilannetta.

Anna kertoi hva:n tilannetiedotuksen asiaan liittyen:

Hyvinvointialueella oli kyselyn jälkeen tarkoitus lähteä kartoittamaan tilojensa määrää, mutta selvitystyötä tarvitaan paljon alueellisen toimintamallin luomiseksi. Myös kuntayhteistyötä pitäisi selvittää. Asian kanssa ei ole hva:lla vielä ehditty etenemään, joskin sitä on suunniteltu selvitetävän osallisuusohjelman puitteissa. Tila-asia olisi ajatuksena nostaa osaksi ohjelmaa. Asia on kuitenkin tiedostettu ja sitä lähdetään edistämään resurssien puitteissa. Asian etenemisestä tiedotetaan. Tällä hetkellä tila-avustusten kautta järjestöillä on ollut jo mahdollisuus käyttää tiloja. Myös Hämeen Setlementin uudet Keskustalon tilat ovat järjestöille maksuttomasti varattavissa tapaamisia, kokouksia ja ryhmätoimintoja varten iltaisin ja viikonloppuisin.

Päätösesitys: Annetaan tilanne tiedoksi neuvottelukunnalle.

Päätös: Neuvottelukunta sai tilannetiedotuksen.

9. OTE-tiimin edustajien vaihto JNK:ssa

Tiedoksi.

OTE-tiimi vaihtoi 22.4. kokouksessaan edustajansa järjestöneuvottelukunnassa. Varsinaiseksi edustajaksi nousi Margit Adams varajäsenen paikalta ja hänen varajäsenekseen Milka Lintinen, muistiterveysasiantuntija Kanta-Hämeen Muistiyhdistyksestä.

Päätösesitys: Merkitään tiedoksi.

Päätös: Annettiin tiedoksi JNK:lle.

Ossi Lapisto poistui kokouksesta klo 15.17. Anna Erkamo poistui klo 15.18.

10. Hämeenlinnan STRAKE:n terveiset

Tiedoksi.

STRAKE:n kokoukset ovat olleet 12.2. ja 9.4. Järjestökoordinaattori ei ole saanut terveisiä edustajalta pyynnöistä huolimatta. Ryhmän seuraava kokous on 11.6.

Päätösesitys: Merkitään tiedoksi, että terveisiä ei ole saatu.

Päätös: Annettiin tiedoksi neuvottelukunnalle.

11. Hyte-työryhmien ajankohtaiset asiat

Käydään läpi hyte-foorumeissa käsitellyt ajankohtaiset asiat, mikäli foorumit ovat kokoontuneet. Terveiset tuovat JNK:n nimeämät edustajat Pauliina Jolanki / Ossi Lapisto (operat. taso) ja Paula Arberlin / Mimmu Ylipoussu (strateg. taso).

Hyte-foorumi (strateg. taso) ei ole kokoontunut ja seuraavan kokoontuminen on vasta syksyllä. Operatiivinen taso on kokoontunut 17.4. ja 8.5. Edustaja kertoi, että paljon on käsitelty kuntiin liittyviä toimintoja. Neuvottelukunta sai suullisesti terveiset ja ne löytyvät myös liitteenä (liite 2).

Päätösesitys: Annetaan terveiset tiedoksi neuvottelukunnalle.

Päätös: Neuvottelukunta sai terveiset.

12. Muut asiat

12.a. Tiedoksi.

Neuvottelukunta lausui Hyvinvointialueen palvelustrategialuonnoksesta määräjän puitteissa.

Päätösesitys: Annetaan tiedoksi neuvottelukunnalle.

12.b. Keskustelua järjestöjen tilanteesta

Käydään tarvittaessa keskustelua järjestöjen tilanteesta ja ajatuksista kehysriihessä sovittujen järjestöleikkausten vuoksi.

Päätös: Tällä hetkellä ei ollut tarvetta käydä keskustelua.

12.c. Pirjo Seulamo lopetti työskentelyn 4H-yhdistyksessä ja jäi juuri pois järjestöneuvottelukunnasta. Valitaanko uusi varajäsen toimialalle työllisyyttä edistävät toimijat?

Päätösesitys: Valitaan uusi varajäsen toimialalle. Järjestökoordinaattori ottaa yhteyttä 4 H-yhdistykseen ja pyytää esitystä uudesta varajäsenestä.

Muokattu 4.6.: 4H-yhdistys on kontaktoitu. 4H:n hallitus on nimennyt Tarja Ruokolahden Pirjo Seulamon tilalle 1.7. alkaen, jolloin Tarja siirtyy Pirjon tilalle neuvottelukuntaan Heikki Rantalan varajäseneksi. Järjestökoordinaattori hoitaa Tarjan informoimisen neuvottelukunnan toiminnan osalta.

Päätös: Toimitaan esityksen mukaisesti.

13. Ilmoitusasiat

- Tervetuloa kylille Avoimet kylät -päivänä 13.6.! Lisätiedot täältä: <https://www.hameenkylat.fi/avoimet-kylat/>
Lisäksi meneillään Löydä oma kyläsi -kesäkampanja. Lisätiedot täältä: <https://www.hameenkylat.fi/loyda-oma-kylasi-kesakampanja/>

14. Seuraavat kokoukset

TVK on 3.9.2025 päättänyt ryhmien kokousajat seuraavasti:

TVK: ~~ti 19.5.~~, ti 18.8., ti 24.11.

JNK: ~~ke 3.6.~~, ke 9.9., ke 9.12.

Lisäksi TVK kokoontui 27.5. järjestöstrategiaan liittyen.

Kokoukset aina klo 14-16.

15. Kokouksen päättäminen.

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 15.35.

This document contains 7 pages before this page

Dokumentet inneholder 7 sider før denne siden

Tämä asiakirja sisältää 7 sivua ennen tätä sivua

Dette dokument indeholder 7 sider før denne side

Detta dokument innehåller 7 sidor före denna sida

authority to sign

representative

custodial

asemavaltuus

nimenkirjoitusoikeus

huoltaja/edunvalvoja

ställningsfullmakt

firmitteckningsrätt

förvaltare

autoritet til å signere

representant

foresatte/verge

myndighed til at underskrive

repræsentant

frihedsberøvende